
 
 

 

 

Zápis ze 113. schůze VV ŠSČR 

Praha, 6. prosince 2016 
 

Přítomni: Viktor Novotný, Marek Vokáč, Jan Malec, Martin Petr, Rostislav Svoboda, Jiří Havlíček, Petr 

Pisk 

 

Hosté: František Štross (generální sekretář ŠSČR), Milan Petras (sportovní sekretář ŠSČR), Radim 

Borůvka (webmaster a sekretář ŠSČR), Trang Nguyenová (administrativní pracovnice ŠSČR). 

 

1. Zahájení, určení zapisovatele a ověřovatele 
zápisu 

 

Schůzi zahájil ve 13:30 předseda V. Novotný. Zapisovatelem byl určen František Štross, ověřovatelem 

Viktor Novotný. 

 

2. Schválení zápisu ze 112. schůze VV ŠSČR   
 

Usnesení 113/1: VV ŠSČR schvaluje zápis ze 112. schůze VV ŠSČR. 

 

Příloha 1: Zápis ze 112. schůze VV ŠSČR 
 

3. Schválení programu 113. schůze VV ŠSČR 
 

  Bod programu Předkladatel 
1 Zahájení, určení zapisovatele a ověřovatele zápisu V. Novotný 

2 Schválení zápisu 112. schůze VV ŠSČR V. Novotný 

3 Schválení programu 113. schůze VV ŠSČR V. Novotný 

4 Přehled usnesení per rollam F. Štross 

5 Zpráva předsedy ŠSČR V. Novotný 

6 Kontrola úkolů F. Štross 

7 Dotace KŠS - V10.8 V. Novotný 

8 Rozpočet ŠSČR 2017 R. Svoboda 

9 Změna webu ŠSČR J. Havlíček 

10 Zpráva předsedy KM J. Havlíček 



 
 

 

 

11 Projekt Šachy do škol M. Veselý 

12 Zpráva předsedy TMK M. Vokáč 

13 Zpráva předsedy KMK M. Petr 

14 Zpráva předsedy STK J. Malec 

15 Zpráva sekretariátu F. Štross 

16 Zpráva předsedy OK F. Štross 

17 Různé   

18 Závěr   

 

Usnesení 113/2: VV ŠSČR schvaluje program 113. schůze VV ŠSČR. 

4. Přehled usnesení per rollam 

Usnesení per rollam v období 19. 10. - 5. 12. 2016: 

1) VV ŠSČR jako námitkový orgán odsouhlasil v souladu s čl. 2 bod 12 Odvolacího řádu ŠSČR úhradu 

výloh ve výši 1.000 Kč pro Beskydskou šachovou školu v souvislosti s námitkou z 15. 5. 2014. 

2) VV ŠSČR stanovil počet delegátů pro Konferenci ŠSČR 2017 na základě stavu členské základny k 31. 

10. 2016. 

3) VV ŠSČR schválil předložený rozpis MČR v bleskovém šachu 2016. 

 

4) VV ŠSČR schválil předložený rozpočet MČR v bleskovém šachu 2016. 

Úkol 113/1: Zaslat odvolací poplatek ve výši 1.000 Kč na účet BŠŠ. 

Příloha 2: Rozpis MČR v bleskovém šachu 2016 

Příloha 3: Rozpočet MČR v bleskovém šachu 2016  

5. Zpráva předsedy ŠSČR 

Zprávu předsedy uvedl V. Novotný. 
 
Financování sportu a MŠMT 
V uplynulém období jsme se především snažili aktivovat oddíly pracující s mládeží, aby si podaly 
žádost na MŠMT v programu 8, kde by měly v příštím roce získat ještě více než letošních 1000 Kč na 
dítě – všechny oddíly byly informovány mailem, na web jsme dali i vzor s vysvětlením, snažili se 
zodpovídat dotazy. MŠMT prodloužilo termín pro podání žádosti do 15. 12.  
 
  

http://www.chess.cz/www/informace/konference/konference-sscr-2017-havlickuv-brod-25-2-2017/pocty-delegatu-na-konferenci-sscr-2017.html


 
 

 

 

Český olympijský výbor 
Předsedou ČOV byl zvolen J. Kejval. Zpráva z VV ČOV z 23. 11. Podle předběžných dohod bych měl 

pokračovat v práci v orgánech ČOV. 

Aktivity předsedy 
19. 11. jsem zahájil MS seniorů v Mariánských Lázních. Pořadatelé z Ave-kontaktu zvládli turnaj 
s rekordním počtem účastníků na jedničku. 
  
Oslavy 110. výročí narozenin Věry Menčíkové vyvrcholily 24. 11. slavnostním večerem, kde jsem křtil 
knihu J. Kalendovského či předával ceny V. Menčíkové.  

Fundraising – společně s M. Petrem jsme se setkali s P.Carlssonem, který nás seznámil s projektem, 
který pomáhá financovat šachy ve Švédsku.  

FIDE – společně s J. Lamserem jsme vyplnili velký dotazník marketingové komise FIDE, kterou vede M. 
Huba. 

Požádal jsem A. Šimečka, aby jako zkušený řídící pracovník pomohl sekretariátu ŠSČR s nastavením 
procesů. Z jeho zprávy vyplývá, že všichni zaměstnanci jsou plně vytíženi, jako první krok navrhl 
upravit oběh dokumentů novou směrnicí.  

Usnesení 113/3:  VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy.  
     

6. Kontrola úkolů 
 

F. Štross informoval o průběžném plnění úkolů.  

 

Usnesení 113/4: VV ŠSČR bere na vědomí kontrolu úkolů. 

 

7. Dotace KŠS – V10.8 
 

Zprávu k dotaci KŠS z položky rozpočtu V10. 8 předložil V. Novotný. 

 

Podle podmínek schválených na 110. VV byl 30. 11. den pro kontrolu splnění povinností pro výplatu 

2. splátky dotace krajským svazům. Všechny podmínky splnily v tomto termínu: 

 

Pražský šachový svaz 

Šachový svaz Plzeňského kraje 

Šachový svaz Libereckého kraje 

Krajský šachový svaz Vysočina 

Jihomoravský šachový svaz 

http://www.olympic.cz/clanek/2468--zasedal-vykonny-vybor-cov


 
 

 

 

 

KM a STK nahlásily, že všechny kraje řádně hlásily postupující. Některým krajům chybí splnění 

povinností v rejstříku, všem nejmenovaným chyběla zpráva jejich RK k plnění informační povinnosti. 

Sekretariát požádal kraje, aby doplnily informace do schůze VV. 

 

Usnesení 113/5:  VV ŠSČR schvaluje vyplacení 2. splátky dotace ve výši 15 700 Kč všem KŠS, které 

splnily k dnešnímu dni podmínky pro vyplacení dotace, tedy Pražský šachový svaz, Šachový svaz 

Plzeňského kraje, Šachový svaz Libereckého kraje, Krajský šachový svaz Vysočina, Jihomoravský 

šachový svaz. 

 

Usnesení 113/6:  VV ŠSČR prodlužuje lhůtu ke splnění povinností do 20. 12. 2016 a pověřuje 

předsedu schválením vyplacení 2. splátky dotace KŠS takto: 

 v plné výši KŠS, které splní všechny podmínky 

 za nesplnění informační povinnosti do 20. 12. 2016 bude 2. splátka krácena o 5000 Kč. 

 za nesplnění rejstříkové povinnosti (stačí podání soudu v termínu) bude 2. splátka dotace 

krácena o 5000 Kč.       

 

Úkol 113/2: Vyplatit 2. splátku KŠS z rozpočtu V10.8 – sekretariát. 

 

Úkol 113/3: Oznámit KŠS usnesení ve věci 2. splátky dotace z V10.8 – sekretariát – 7. 12. 2016.  

 

8. Rozpočet ŠSČR 2017 
 

Hospodář R. Svoboda předložil požadavky na rozpočet ŠSČR 2017 tak, jak je obdržel od jednotlivých 

komisí a sekretariátu. 

 

V případě, že příjmy by byly v roce 2017 stejné jako v roce 2016, tak by na základě předběžných 

požadavků byl rozpočet mínusový, přibližně 1,5 milionu. 

 

Diskuze: Dohodnuto, že hospodář R. Svoboda projedná s jednotlivými komisemi konkrétní položky 

rozpočtu a připraví ostrou verzi rozpočtu na příští schůzi VV.  

 

Usnesení 113/7: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu o tvorbě rozpočtu ŠSČR 2017. 

 

Úkol 113/4: Projednat s jednotlivými komisemi konkrétní položky rozpočtu a připravit ostrou verzi 

rozpočtu ŠSČR na příští schůzi VV – R. Svoboda. 

 

9. Změna webu ŠSČR 



 
 

 

 

Zprávu ke změně webu ŠSČR podal Jiří Havlíček. 

Probíhají dokončovací práce. Pan Borůvka připravuje testování soutěží družstev na ostrých datech 

právě probíhajícího ročníku v různých úrovních soutěží (krajské i celostátní), aby se ověřila funkčnost i 

při zadávání výsledků. Také vyjednává se společností Litea poslední 3. závěrečnou vlnu víceprací.  

Protože jsme v určitém skluzu s úhradou prací této společnosti, vyzval jsem ji k účasti na VV, aby byli 

jednání o webu přítomni. Společnost Litea mi zaslala faktury na první dvě vlny víceprací s jejich 

popisem po jednotlivých položkách. Na moji žádost tam uvedli i práce, které dělali v rámci reklamací, 

či po dohodě se mnou bez fakturace. 

Předmětem první vlny prací nad rámec specifikace jsou předně duplicitní práce nad databází lig, 

událostí apod. Bylo potřeba zajistit napojení na databázi, kterou připravuje Baader, pro představu o 

rozsahu pracnosti mi společnost Litea poskytla k nahlédnutí technickou dokumentaci, kterou také 

přikládám. Jednalo se o 9 obrazovek, kde kromě filtrací, bylo potřeba data vypsat pomocí procedur. 

Tyto obrazovky jsou popsány v souhrnu prací - dokument Souhrn první vlny servisních prací_v1.pdf. 

Tyto obrazovky měly být původně řešeny jiným dodavatelem. Technicky je vše hotovo. Společnost 

Litea uznává, že je ještě potřeba grafických úprav, hlavně na tabulkách soutěží družstev, o kterých 

jsem je informoval. 

Své požadavky předám panu Borůvkovi. Od společnosti Litea mám příslib, že tyto grafické úpravy 

budou provedeny zdarma. 

Předmětem druhé vlny víceprací byly drobnější požadavky. Největší položku zde tvoří definice, 

zajištění a příprava technického prostředí, kde bylo potřeba sloučit dvě odlišná prostředí: Linux pro 

Liteu a Microsoft pro Baader (původně mělo vše běžet v prostředí Linuxu). Tohoto úkolu se zhostila 

proaktivně Litea. Ostatní položky je možné vidět v soupisu práce. 

Společnost Baader již svoji práci odvedla. Nyní jen reaguje na případné reklamace. 

Diskuze: Byla vyjádřena nespokojenost se stavem projektu a jeho pomalou a složitou realizací.  

Hospodář R. Svoboda jej označil za nejhorší projekt Šachového svazu za posledních několik let. Bylo 

dohodnuto vytvoření harmonogramu poslední vlny víceprací a jeho předložení VV ještě před tím, než 

se na něm začne pracovat. 

Usnesení 113/8: VV ŠSČR souhlasí s proplacením 1. a 2. vlny víceprací společnosti Litea. 

Usnesení 113/9: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu o změně webu ŠSČR. 

Úkol 113/5: Vytvořit harmonogram a předložit VV ke schválení poslední vlnu víceprací – R. Borůvka. 

Příloha 4: Faktura za 1. vlnu víceprací. 

Příloha 5: Faktura za 2. vlnu víceprací. 



 
 

 

 

Příloha 6: Soupis 1. vlny víceprací. 

Příloha 7: Soupis 2. vlny víceprací. 

10. Zpráva předsedy KM 
 

Zprávu předsedy KM okomentoval J. Havlíček. 

 

Konkurzy 

KM ŠSČR obdržela tři přihlášky do vypsaných konkurzů, které vyhlásila. Jednalo se o konkurzy pro 

pořadatelství MČR mládeže jednotlivců 2017, o pořadatelství celostátního kola Přeboru škol a MČR 

družstev mládeže starších žáků. Ve všech konkurzech přišla pouze jedna jediná nabídka. MČR 

mládeže jednotlivců bude pořádat Šachová škola Světlá nad Sázavou. Ostatní konkurzy budou 

vyhodnoceny v nejbližších dnech (hodinách). Na Přebor škol podali nabídku opět ze Zlína a na MČR 

družstev starších žáků tradičně pan Jaroslav Hájek. Turnaj se nebude konat v Seči u Zaječic, ale 

v Chrudimi.  

V předepsané lhůtě nepřišla žádná nabídka na MČR družstev mladších žáků. Lhůta podání k podání 

nabídky bude prodloužena do 15. ledna 2017. 

Mistrovství 
Proběhla národní mistrovství jednotlivců (MČech U12-U16, MMaS U10-U16, MČech U8-U10). 
Mistrovské tituly v Čechách získali: 
  
v H8 Josef Barták (ŠK Řevnice), v D8 Anna Reschelová (ŠK DDM Třebechovice pod Orebem), v H10 
Karel Brožka (2222 ŠK Polabiny), v D10 Emma Dobsa (Unichess), v H12 David Hák (ŠACHklub Tábor), 
v D12 Michaela Marešová (ŠK 64 Plzeň), v H14 Jakub Stinka (ŠACHklub Písek), v D14 Kristýna 
Otrubová (Klub šachistů Říčany 1925), v H16 Jiří Viták (TJ Desko Liberec) a v D16 Karin Němcová (SK 
OAZA Praha). 
 
Mistrovské tituly na Moravě získali: 
 
v H10 Matyáš Paseka (BŠŠ), v D10 Marie Vavřínková (ŠK Lokomotiva Brno), v H12 Petr Gnojek (BŠŠ), 
v D12 Ema Růžičková (Agentura 64 Grygov), v H14 Marek Miča (BŠŠ), v D14 Kristýna Laurincová (BŠŠ), 
v H16 Vojtěch Jurásek (ŠK Lokomotiva Brno) a v D16 Lucie Ambrožová (ŠK Staré Město). 
 
Projekt Podpory šachových kroužků 
Byl zpracován a vyhodnocen projekt Podpory šachových kroužků. Změna pravidel projektu měla vliv 
na mírný úbytek oddílů, které splnily podmínky projektu. Podrobné informace o výsledcích projektu 
za všechny roky jsou v přiloženém souboru Statistika 2017, kde je i prognóza pro rok 2017. Výsledky 
ohledně odměn prakticky potvrdily odhady. Od počátku projektu se do něj zapojilo celkem 149 
oddílů, v roce 2016 to bylo 113 oddílů. Počet dětí, co splnily podmínky projektu klesl z 2199 na 1794. 
To ovšem neznamená, že počet do kroužků zapojených dětí byl menší, ba spíše naopak. V čísle 2199 
jsou děti se 2 aktivitami, zatímco v čísle 1794 jsou děti s minimálně 4 aktivitami, ale již tam chybí celá 



 
 

 

 

řada dětí se 3 a 2 aktivitami. Z tohoto pohledu lze konstatovat, že projekt plní svojí úlohu, tj. motivuje 
k účasti na turnajích. 
  
Po vyhodnocení projektu přišel dotaz z oddílu Šachy Brankovice z.s., proč nejsou mezi těmi, co 

projekt splnili. Po kontrole se přišlo na to, že poslali svůj dotazník omylem na špatnou adresu 

(podpora.krouzku@chess.cz místo správné podporakrouzku@chess.cz). Protože již byly ukončeny 

výpočty a oddíly již posílaly faktury, nedalo se s tím nic dělat. KM ŠSČR proto navrhuje VV ŠSČR, aby 

byla částka na projekt navýšena a oddílu Šachy Brankovice z.s. proplacena. Oddíl splnil podmínky již 

třetím rokem, takže se jedná o dlouhodobou práci s mládeží. 

Kvůli novému programu VIII od MŠMT je ale zapotřebí se zamyslet nad budoucností tohoto projektu. 

Jde o projekt, který jednoznačně plní svoji úlohu, a navíc je velice pozitivně přijímán šachovou 

veřejností. Program je cílen především na malé oddíly, které nemají dostatek možností získat další 

finanční prostředky. Program VIII od MŠMT již mohou využívat oddíly od 12 dětí. Finančně zajímavý 

začíná být až pro oddíly od 20 dětí, které již mají funkcionářské zázemí, které je schopno si podat 

žádost na MŠMT. Projekt podpory šachových kroužků by měl být proto upraven tak, aby se jeho 

orientace na malé oddíly zvýšila. Z tohoto důvodu navrhujeme v programu Podpory šachových 

kroužků následující změny: 

1. Zrušení 3. úrovně (tyto kluby se dostatečně zajistí v programu VIII od MŠMT) 

2. Snížení počtu dětí pro splnění projektu na 5 (chceme, aby byl malý šachový oddíl „v každé 

vesnici“) 

Při zachování výše dotace a předpokládaného splnění 1. úrovně 110 oddíly a 2. úrovně 13 oddíly by 

výše dotace pro 1. úroveň byla 7.568,-Kč a pro 2. úroveň 11.351,-Kč. 

Projekt Vážné partie 
Zatímco projekt Podpory šachových kroužků je cílen na podporu činnosti těch nejmenších oddílů, 
tedy na kvantitu a zároveň aktivitu, tak projekt Vážné partie je cílen na kvalitu. 
 
Neustále si stěžujeme na to, že nám děti hrají rapidy na úkor vážných partií. Přitom je na nás, jaké 

vytvoříme systémové podmínky pro motivaci hraní vážných partií, když k tomu bohužel nestačí 

„selský rozum“ trenérů ani rodičů. Projekt má fungovat obdobně jako Projekt podpory šachových 

kroužků. Každé dítě bude zařazeno do příslušné úrovně podle toho, kolik odehraje v dané sezóně 

vážných partií (např. 1. úroveň 20 partií, 2. úroveň 30 partií, 3. úroveň 40 partií a více). Za vážnou 

partii by se považovaly partie s předepsaným tempem (U8 a U10 minimálně 60 minut + 30 vteřin, 

U12 až U20 90 minut + 30 vteřin, u U16 a výše bych uvažoval i o 90 minut + 30 minut + 30 vteřin). Co 

se týká parametrů, jde o první nástřel, který je zapotřebí diskutovat minimálně s TMK ŠSČR. Já bych 

se přikláněl k „tvrdším“ podmínkám, především u hracího tempa, účelem není utratit peníze, ale 

motivovat trenéry, ale i pořadatele turnajů k absolvování či pořádání akcí s určitou kvalitou. Výpočet 

by se prováděl tak, jako u Podpory šachových kroužků s tím, že oddíl by obdržel dotaci za každé dítě, 

tedy i oddíl, který by měl jediné dítě, které by splnilo některou z úrovní. ŠSČR by mělo zajímat každé 

mailto:podpora.krouzku@chess.cz
mailto:podporakrouzku@chess.cz


 
 

 

 

dítě, které odehraje za rok desítky kvalitních vážných partií. V projektu by se musela zohlednit 

situace, kdy některý oddíl nechá přestoupit na rok či dva svého svěřence do jiného klubu, aby tam 

mohl hrát vyšší soutěž, přičemž se o svého svěřence nadále stará jeho mateřský oddíl, aby 

nedocházelo k situacím jako v projektu KTCM. Výši dotace předpokládám 500.000,-Kč a zahrnul jsem 

ji do rozpočtu KM ŠSČR již pro rok 2017. 

Koncepce 

Na MČech v Harrachově jsem svolal setkání trenérů, kde jsem nastínil možnosti dalšího směrování 

práce s mládeží. Představil jsem novou koncepci rozdělení mládeže na děti, které ještě nejsou 

schopny samostatně pracovat a děti, které již jsou schopny samostatně pracovat. Hranice je zde 

samozřejmě individuální, ale pokud bychom se snažili o nějaké zobecnění, mělo by se jednat o 

kategorie U8-U12 a pak U14-U20. Podle těchto kategorií by měly proudit i dotace a měly by být 

uzpůsobeny i soutěže. Kategorie U8-U12 je převážně náborová a masová a zde by nám mělo jít 

především o vybudování co nejširší členské základny (projekty Šachy do škol, Podpora šachových 

kroužků). Kategorie U14-U20 by již měla být adresnější, měla by se podporovat kvalita (projekt Vážné 

partie) a individuální přístup (individuální tréninky). V této kategorii již není takové riziko, že se 

vložené finanční prostředky zcela vypaří. U soutěží by to znamenalo kategorie U8-U12 ponechat 

v přibližně současném modelu (nenutit rodiče s malými dětmi příliš cestovat). U starší kategorie by se 

mělo přistoupit k modelu, který podporuje kvalitu turnajů a kvalitní trenérskou práci a i práci 

samotných mladých šachistů. Mělo by se jednat o model jednoho polofinále a následného finále. 

Konkrétní podobu bych předložil k diskuzi. Současný stav je neúnosný. Pokud se podíváme na složení 

národních mistrovství 2016 v kategorii U16, tak na MČech mělo rating nad 1900 prvních 15 a nad 

1800 prvních 25 startujících. Na MMaS měli v kategorii U16 rating nad 1900 první 2 a nad 1800 

prvních 7 startujících. A z obou turnajů postupuje prvních 8. Evidentně zde není něco v pořádku. Pro 

řadu dobrých hráčů je to dost demotivující, a to zrovna v jejich „citlivém věku“. V tomto směru je 

zapotřebí zjednat nápravu. Vrcholové turnaje musí hrát ti nejlepší a je úplně jedno, z jakého koutu 

republiky jsou, a my k tomu musíme vytvořit odpovídající podmínky, jinak jsme tu poněkud zbyteční. 

V neveřejné příloze se vyjádřím k projektu KTCM. 

Setkání se zúčastnilo přes 20 trenérů a s přednesenými návrhy vesměs souhlasili. 

Projekt Šachy do škol 
Předseda KM zpracoval projekt vstupu státní samosprávy do projektu Šachy do škol a předložil ho 
magistrátu města České Budějovice. Dne 25. 11. vystoupil na vyzvání magistrátu na výjezdním 
zasedání ředitelů základních škol a mateřinek a tento projekt prezentoval přítomným.  
Ve spolupráci s NIDV připravil kurz pro učitele, kteří by měli vyučovat šachy ve školách. Tento kurz 

schválilo vedení NIDV a nyní je podán k akreditaci na MŠMT. 

V pátek 2. 12. se předseda KM zúčastní kulatého stolu na podporu nadání na Krajském úřadu, který 

pořádá NIDV a kde jsem byl vyzván k vystoupení. 



 
 

 

 

Také se znovu rozběhlo jednání s Pedagogickou fakultou JU o zahájení výuky předmětu „Výuka šachu 

na základních školách“ od září 2017 a zdejší fakultě. 

Diskuze: Oproti předloženému návrhu v projektu Podpora šachových kroužků na zvýšení 30 aktivních 

dětí ve 2. úrovni, bylo dohodnuto ponechat 20 dětí. Vzhledem k připomínkám nebyl schválen projekt 

Vážné partie. Není dobrý princip, že se začne dětem platit za to, že vůbec šachy hrají. Podpora 

mládeže je v současné chvíli dobrá a podobný návrh by se dal zahrnout spíše do podmínek již 

rozběhnutých projektů KTCM nebo Podpora šachových kroužků. 

Usnesení 113/10: VV ŠSČR souhlasí s proplacením částky 6.548,-Kč oddílu Šachy Brankovice, z.s. za 

splnění podmínek 1. úrovně v projektu Podpory šachových kroužků pro sezónu 2015/2016. 

Usnesení 113/11: VV ŠSČR souhlasí s parametry projektu Podpory šachových kroužků 2016 – 2017. 

Usnesení 113/12: VV bere na vědomí zprávu předsedy KM. 

Příloha 113/8: Statistika 2017 

11. Projekt Šachy do škol 
 
Zprávu o projektu zaslal M. Veselý. 
 
Došlo ke změnám na pozicích krajských manažerů. V Moravskoslezském kraji se stal novým 
manažerem Šdš pan Vladimír Talla a v Libereckém kraji pan Jan Weiser. 
 
Byly spuštěny nové webové stránky, momentálně se ještě pracuje na podstránce Přebor škol, kde 
budou uveřejněny všechny výsledky a odkazy na fotogalerie s přeborů od regionálních až po 
republikové kolo. 
 
Zjišťoval jsem situaci ohledně využití dotací z programu Místních akčních plánů rozvoje (MAP), který 
si zpracovávají jednotlivé obce. Hlavní oblasti, kde bychom mohli peníze z této dotace použít, jsou 
spojené s propagací projektu. Daly by se z toho financovat např. různá školení pro učitele, semináře 
Šdš, „kulaté stoly“ apod.  
 
Dne 6. 12. se uskuteční na Magistrátu města Ostravy seminář s tématem „Šachy do škol od A do Z“, 
který je určen nejen ředitelům škol, ale i všem zájemcům o tuto problematiku. 
 
V týdeníku Školství vyšel článek o projektu Šachy do škol. 
 
Learningchess.net 
Ve druhé etapě byly osloveny oddíly, které splňují podmínky pro získání licence zdarma. Jedná se 
celkem o 136 oddílů. Podle krajů: Jihočeský 6, Liberecký 7, Praha 8, Středočeský 22, Pardubický 10, 
Ústecký 10, Karlovarský 4, Plzeňský 7, Královéhradecký 10, Zlínský 13, Olomoucký 8, Vysočina 10, 
Moravskoslezský 11 a Jihomoravský 10 oddílů. 
 



 
 

 

 

Diskuze: R. Svoboda doplnil informaci o projektu Dědo, babi, naučte mě šachy. Vzhledem k tomu, že 
inzeráty v nešachovém tisku jsou drahé, bylo domluveno, že projekt bude v prosinci vycházet 
v Šachovém týdeníku vydávaném Pražskou šachovou společností.  
 
Usnesení 113/13: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu o projektu Šachy do škol. 
 

12. Zpráva předsedy TMK 
 

Zprávu předsedy TMK předložil M. Vokáč. 
 
Reprezentace 
Závěrečnou reprezentační soutěží tohoto roku bylo MS seniorů 2016 v Mariánských Lázních. 
Z podporovaných reprezentantů se nakonec soutěže nezúčastnil Jiří Lechtýnský z rodinných důvodů, 
další reprezentanti dosáhli celkem kvalitních výsledků. Skvělý výkon podal Vlastimil Jansa, který 
v kategorii nad 65 let získal stříbrnou medaili až díky jen minimální ztrátě ve vedlejším hodnocení. 
Josef Přibyl obsadil 23. místo shodným bodovým ziskem jako Milan Babula, kterému náleží 21. místo 
a Lubomír Neckář na 26. místě. V kategorii nad 50 let obsadil Marek Vokáč celkově 8. místo (dělba 4. 
- 9. místa), Petr Hába obsadil 12. místo, shodný bodový zisk zajistil Adolfu Lacinovi 13. místo. Michal 
Konopka obsadil 17. místo a Sergej Berezjuk 19. místo. V soutěži žen nad 50 let obsadila Eliška 
Richtrová 11. místo. V soutěži žen nad 65 let obsadila Hana Modrová 8. místo. Za povšimnutí stojí 
rekordní účast ve všech věkových kategoriích: open 50+ = 162 účastníků, open 65+ = 265 účastníků, 
ženy 50+ = 25 účastnic, ženy 65+ = 18. Další podrobnosti o soutěži naleznete v příloze ve zprávě 
hlavního rozhodčího MS IA Andrzeje Filipowicze. – příloha 12b_VV113 
 
Motivační projekty 
Po zveřejnění FRL k 1. 12. 2016 je zřejmé, že vypsaná kritéria na rok 2017 se nepodařilo nikomu 
z potenciálních kandidátů úspěšně naplnit. 
 
Úsek mládeže  
Byly zpracovány smlouvy pro nově zařazené účastníky individuálního tréninku a řešeny zjištěné 
nedostatky ve smluvních závazcích IT. Podrobnou informaci o aktuálním stavu podá sekretariát. 
 
Školení trenérů 
Nový cyklus školení trenérů 2. třídy realizoval již i čtvrtý víkendový seminář 17. - 19. 11. 2016 
v Olomouci. Další pokračování tohoto cyklu je plánováno v průběhu MČR mládeže 2017 v Koutech 
nad Desnou. 
 
Návrh rekonstrukce TMK 
V neveřejné příloze naleznete podrobný rozpis možných pracovních úkolů metodika svazu. Vzhledem 
k rozsahu a vycházející ceně takové práce berte tento materiál jako výchozí podklad k další diskusi. 
 

Usnesení 113/14: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu z MS seniorů 2016. 
 
Usnesení 113/15: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy TMK. 



 
 

 

 

 
Příloha 9: Report 2016 World Senior CC 
 

13. Zpráva KMK 
 

Zprávu KMK uvedl M. Petr. 
 
90. narozeniny Květy Eretové uvedla v pěkné reportáži Branek, bodů, vteřin Česká televize. 
 
Probíhá příprava Výročních cen ŠSČR, běží projekt Partie osobností. 
 
Zápas o titul mistra světa zaplavil média – zpravodajství se věnovali např. Český rozhlas, Lidové 
noviny, Česká televize, idnes.cz a další. 
 
Kromě tiskové zprávy o zápasu Carlsen - Karjakin jsme novinářům rozesílali také dvě TZ o MS seniorů 
v Mariánských lázních. 
 
Diskuze: M. Petr doplnil informaci o reportáži ze zápasu o mistra světa, která se vysílala v pořadu 168 
hodin na ČT1. 
 
Usnesení 113/16: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KMK. 
 
Příloha 10: Monitoring říjen 2016 
 

14. Zpráva předsedy STK 
 

Zprávu STK předložil J. Malec. 
 
Byly vyhodnoceny konkurzy na pořadatele: 

 Mistrovství ČR 2017 juniorů a dorostenců; Šachová škola Světlá nad Sázavou, z. s., 10. - 18. 3. 

2017 v Koutech nad Desnou. 

 Mistrovství ČR 2017 v rapid šachu mužů; AVE-KONTAKT, s. r. o., 19. - 20. 7. 2017 

v Pardubicích. 

 Mistrovství ČR 2017 seniorů; Region PANDA, z. s., 19. - 27. 8. 2017 v Rychnově nad Kněžnou. 

 Mistrovství ČR 2017 v bleskovém šachu družstev; Tělovýchovná jednota SLAVIA Liberec, z. s., 

přelom září/říjen 2017 v Liberci. 

 Poháru ČR 2017 v rapid šachu družstev; Tělovýchovná jednota SLAVIA Liberec, z. s., přelom 

září/říjen 2017 v Liberci. 



 
 

 

 

 Mistrovství ČR D18, D20 a polofinále Mistrovství ČR H18, H20; Tělovýchovná jednota 

Neratovice, 12. - 18. 11. 2017 v Kovářské. 

Nepřihlásil se žádný zájemce o pořádání:  

 Mistrovství ČR 2017 v rapid šachu juniorů (kategorie D20, D18, D16, H20, H18, H16, 

družstva). 

 Mistrovství ČR 2017 v rapid šachu žen. 

Předmětné konkurzy budou prodlouženy do konce ledna 2017. 

Zveřejnění konkurzů s ročním předstihem nepřineslo kýžený efekt spočívající v přílivu nových zájemců 

o pořadatelství, ale ani významné potíže. Tedy (jelikož i pro některé z tradičních pořadatelů je 

výhodnější co nejčasnější rozhodnutí) lze vypisování konkurzů s takovýmto předstihem doporučit i do 

budoucna. 

Ligové soutěže družstev probíhají bez zvláštních problémů. 

Proběhlo MČR D18/20 a polofinále MČR H18/20 v Kovářské (Tělovýchovná jednota Neratovice). 

Proběhl čtvrtý turnaj seriálu GP 2016/2017, a to 3. prosince v Koutech nad Desnou (O losinského 

kapra). 

Aktuálním problémem STK k vyřešení je budoucnost Extraligy žen. 

Diskuze: P. Pisk přednesl žádost Polské federace o možnou nekolizi MČR v bleskovém šachu s ME 

v rapid a bleskovém šachu, které se uskuteční v termínu 14. – 18. prosince v Katovicích. Polská 

šachová federace má v plánu nabídnout českým hráčům speciální podmínky. Vzhledem k tomu, že 

stejný zájem má i ŠSČR, je možné, že MČR v bleskovém šachu se přesune již na listopad. Poslední 

sobota před Vánocemi je bohužel 23. 12. a to už je příliš blízko Vánoc, což by pravděpodobně mělo 

značný vliv na účast. 

Usnesení 113/17: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu STK. 

 

15. Zpráva sekretariátu 
 

Zprávu sekretariátu předložil F. Štross. 

Konec roku bývá pro sekretariát pravidelně nejhektičtějším obdobím, letos to platí dvojnásobně. 
 
Byly vypracovány a podány žádosti o dotace MŠMT na rok 2017 v programech I, II, IV a V. Zároveň 
byla připravena informace šachovým oddílům k žádostem o dotace v programu VIII. Výzvy byly 
zveřejněny na webu ŠSČR a zaslány emailem kontaktním osobám oddílů. 
 
V projektu LearningChess byl zpřístupněn kurz pro středně pokročilé. Pokračuje přidělování licencí 
školám zapojených do projektu Šachy do škol a nově i oddílům a kroužkům zapojených do projektu 



 
 

 

 

Podpora šachových oddílů a kroužků. Probíhá permanentní komunikace s maďarskými vývojáři ve 
snaze o vylepšování českého prostředí a opravu chyb. 
 
Probíhají přípravy k uspořádání MČR v bleskovém šachu. Většina zásadních organizačních záležitostí 
je zdárně vyřízena a vyřešena (uspořádání sálu, občerstvení, plnění grantových podmínek hl. m. 
Prahy, smlouvy se sponzory a s ČT, výroba a půjčení panelů, bannerů a roll-upů, zajištění pohárů, 
medailí a věcných cen, zajištění rozhodčích, fotografa, pořadatelské služby apod.). 

Webmaster R. Borůvka pracuje na spuštění nového webu ŠSČR. Proběhla schůzka v Baaderu za 
účelem seznámení zainteresovaných osob a vyjasnění si průběžného stavu projektu. Byla otestována 
nová databáze od Baaderu a v součinnosti s Baaderem se řešily nalezené problémy hlavně v 
souvislosti s nahráváním datových souborů soutěží družstev. Ve spolupráci s Liteou byl vytvořen 
soupis 3. vlny víceprací a jejich nacenění. Web projektu Šachy do škol vytvořený Liteou byl spuštěn na 
doméně www.sachydoskol.cz. Byla zaregistrována doména dedobabi.cz pro projekt Dědo, babi. Ta 
byla po zaregistrování přesměrována na http://www.chess.cz/www/mladez/dedo-babi.html dle 
požadavku M. Veselého. 

Probíhá shromažďování a proplácení faktur od oddílů zapojených do projektu Podpora šachových 
oddílů a kroužků. 
 
Bylo zpracováno vyúčtování MS mládeže v Batumi. 
 
Byla uzavřena smlouva s pořadateli Polofinále Mistrovství ČR H18,20 a MČR D18,20 a s pořadateli 
Akademického mistrovství ČR v bleskové hře. 
 
Vystavena osvědčení pro trenéry ze školení trenérů v Praze, v Orlové a v Jaroměři-Josefově,  včetně 
předání seznamu k zápisu do databáze členů. 
 
M. Petras absolvoval přípravnou schůzku ČOV se zúčastněnými svazy o přípravě Olympiády dětí a 
mládeže 2018 v Pardubickém kraji. 

Na webu ŠSČR publikován článek o službách dobromat.cz a givt.cz, díky kterým lze poměrně 
jednoduše získávat finance na činnost neziskových organizací, např. šachových oddílů. 
 
Probíhá pravidelná (2x týdně) publikace webinářů pro mládež a pro trenéry na Youtube kanálu ŠSČR. 
 
Na FIDE byly odeslány a následně kladně vyřízeny žádosti o titul FM pro Jiřího Baumu a Miroslava 
Juráska a titul WCM pro Sofii Přibylovou. 
 
Online šachovnice byly zapůjčeny na 1. turnaj Přeboru Prahy žáků a na MS seniorů v Mariánských 
Lázních. Deset vadných šachovnic bylo dodáno k opravě panu Zálešákovi. 
 
Vzhledem k nevyhovujícím prostorám pražského sekretariátu (málo prostoru pro čtyři stálé 
zaměstnance, vlhké a plesnivé stěny) byla ve spolupráci s hospodářem R. Svobodou k 31. 12. 2016 
vypovězena současná nájemní smlouva. Zároveň bylo zažádáno o nové, větší prostory na stejné 

http://www.sachydoskol.cz/
http://www.chess.cz/www/aktuality/aktuality-ze-sezony-2016-2017/aktuality-z-domova/zajimava-moznost-financni-podpory-diky-nakupum-na-internetu.html
https://www.youtube.com/channel/UCkkf9ooFIIIJ4HAP3McXfyw


 
 

 

 

adrese sídla České unie sportu. Roční nájem včetně služeb se díky tomu zvýší přibližně o 98.000 Kč. 
V příloze je návrh nové nájemní smlouvy. 
 
Usnesení 113/18: VV ŠSČR schvaluje předloženou nájemní smlouvu a zmocňuje k podpisu smlouvy 

generálního sekretáře F. Štrosse. 

Usnesení 113/19: VV ŠSČR bere na vědomí informace ze sekretariátu. 
 
Příloha 11: Smlouva o nájmu nebytových prostor 
 

16. Zpráva předsedy OK 
 

Zprávu předsedy OK předložil F. Štross. 

 

K 30. 11. nejsou uhrazeny ještě 4 podzimní faktury: 
 
TJ Jince - 20 Kč (penále) 
ŠK Česká Lípa - 34 Kč (penále) 
ŠK AD Jičín – 41.380 Kč 
Podzvičinská šachová škola – 10 Kč (penále) 
 
Dále stále nejsou uhrazeny podzimní faktury z roku 2015, které visí v účetnictví jako pohledávky: 
 
TJ Semily – 655 Kč (penále 155 Kč, sankce 500 Kč) 
Agentura GARDE Calcio Olomouc – 500 Kč (sankce) 
 
Možná by stálo za úvahu zlikvidovat je jako nedobytné pohledávky. 
 
V databázi byly aktualizovány následující třídy rozhodčích: 
 
- školení a seminář R2 a R3 - Zlín 
- školení a seminář R2 a R  - Jaroměř 
- školení a seminář R2 a R  - Ústí nad Labem 
 
V databázi byly aktualizovány následující třídy trenérů: 
 
- školení - T3 a T4 - Krnov + Frýdek-Místek + Orlová 
- školení - T4 - Jaroměř 
- školení - T4 - Praha 
- školení - T2 a T3 a T4 - Havlíčkův Brod 
 
Na FIDE byla odeslána schválená žádost o změnu federace pana Josefa Vaniše, čeká se na vyřízení. 
 
Usnesení 113/20: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy OK. 



 
 

 

 

 

17. Různé 
 
Pochvala AVE kontaktu za výbornou organizaci ECU a FIDE akcí v ČR 
P. Pisk vyzdvihl výbornou organizaci ECU a FIDE akcí (Mitropa, ME mládeže, MS seniorů, ECU board) 
pořádaných AVE kontaktem v letošním roce a dodal, že z pořadatelského hlediska patří Česká 
republika ke světové špičce, což je vidět i na rekordních počtech účastníků, kteří se k nám rádi vracejí. 
 
Termíny Zónového turnaje a uzavřeného turnaje ve spolupráci se Slovenskem a Rakouskem 
P. Pisk upozornil na termín nově zavedeného Zónového turnaje, který se uskuteční polském Lublinu 
od 11. do 19. dubna, a dále na uzavřený turnaj konaný za spolupráce s Rakouskem a Slovenskem, 
který se uskuteční na Slovensku (Chata Pieniny – Lesnica) v termínu 10. – 17. dubna. 
 
Termín a místo 114. a 115. schůze VV ŠSČR 
114. schůze VV ŠSČR proběhne 17. ledna v Praze od 13:30 v zasedací místnosti č. 215. Následující 
115. schůze proběhne 7. února v Praze od 13:30 v zasedací místnosti č. 234. 
 
 

18. Závěr 
 

V. Novotný poděkoval všem za účast a ukončil schůzi v 18:35. 

 

 

 

.....................................          ..................................... 
Zapsal:  František Štross                                     Ověřil: Viktor Novotný 
 
 
 
Soupis nových úkolů: 
 
Úkol 113/1: Zaslat odvolací poplatek ve výši 1.000 Kč na účet BŠŠ. 
Úkol 113/2: Vyplatit 2. splátku KŠS z rozpočtu V10.8 – sekretariát. 
Úkol 113/3: Oznámit KŠS usnesení ve věci 2. splátky dotace z V10.8 – sekretariát – 7. 12. 2016.  
Úkol 113/4: Projednat s jednotlivými komisemi konkrétní položky rozpočtu a připravit ostrou verzi 
rozpočtu ŠSČR na příští schůzi VV – R. Svoboda. 
Úkol 113/5: Vytvořit harmonogram a předložit VV ke schválení poslední vlnu víceprací – R. Borůvka. 
 

Přílohy: 
Příloha 1: Zápis ze 112. schůze VV ŠSČR 
Příloha 2: Rozpis MČR v bleskovém šachu 2016 
Příloha 3: Rozpočet MČR v bleskovém šachu 2016  
Příloha 4: Faktura za 1. vlnu víceprací. 



 
 

 

 

Příloha 5: Faktura za 2. vlnu víceprací. 
Příloha 6: Soupis 1. vlny víceprací. 
Příloha 7: Soupis 2. vlny víceprací. 
Příloha 8: Statistika 2017 
Příloha 9: Report 2016 World Senior CC 
Příloha 10: Monitoring říjen 2016 
Příloha 11: Smlouva o nájmu nebytových prostor 
 
 
 

 

 

 

 
 


